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REVISTA PRESEI 

 

 Sindicatul TESA din Sanatate, scrisoare catre Vlad Voiculescu: "In loc sa 

eliminati discriminarea, guvernul dumneavoastra a stopat chiar si cresterea 

reglementata de Legea Salarizarii' 

Uniunea TESA din Sanatate i-a adresat, luni, o scrisoare deschisa ministrului 

Sanatatii, Vlad Voiculescu, cerandu-i sa se implice pentru eliminarea discriminarii 

din sistemul medical. "In loc sa ridicati intregul personal din sanatate pe grila 2022 

si sa eliminati discriminarea, guvernul dumneavoastra a gasit de cuviinta sa 

stopeze chiar si cresterea reglementata de Legea Salarizarii de 1/4 anual", au 

transmis sindicalistii. 

 

"Sunteti economist, va consideram un coleg de breasla si cu atat mai mult speram 

ca dumneavoastra sa intelegeti si sa actionati pentru eliminarea discriminarii grave 

care are loc in sistemul sanitar asupra personalului tehnic, economic si 

administrativ de cand fostul guvern PSD a instaurat Legea Salarizarii pe principii 

separatiste si fara respectarea scalei reale a valorilor din sistem", arata, luni, 

Uniunea TESA din Sanatate, intr-o scrisoare deschisa adresata ministrului Vlad 

Voiculescu. 

 

Sindicalistii considera ca "este efectiv o barbarie ce se intampla de 4 ani cu 

personalul nemedical, dar si cu personalul auxiliar-sanitar". 

 

"Fiind membri in Comisia de Dialog Social de la Ministerul Sanatatii am exprimat 

punctele noastre de vedere care au fost foarte bine cunoscute de catre fostul 

ministru dl. Nelu Tataru cat si de fostul secretar de stat Dragos Garofil. Reamintim 

ca acestor categorii discriminate din sanatate, intre care se regaseste si personalul 

TESA, (aflat pe Anexa 8 a Legii Salarizarii) nu beneficiaza de cresterile salariile 

din SANATATE la nivelul anului 2022. Este vorba de 70.000 de lucratori (23.000 

TESA si 47.000 auxilar sanitar)", se mai arata in document. 

 

 

https://ziare.com/vlad-voiculescu/
https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/nelu-tataru/
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Sindicalistii precizeaza ca fata de revendicarile principale - trecerea personalului 

TESA si personalului auxilar -sanitar pe grila 2022 si trecerea personalului TESA 

in Anexa 2 a Legii Salarizarii (alaturi de personalul medico-sanitar si auxiliar 

sanitar) nu au primit raspunsuri concludente. 

 

"In schimb proiectul de OUG promovat de guvernul pe care il reprezentati, prin 

inghetarea cresterilor salariiale, da o noua lovitura exact personalului discriminat 

din sanatate! Domnule ministru, in loc sa ridicati intregul personal din sanatate pe 

grila 2022 si sa eliminati discriminarea, guvernul dumneavoastra a gasit de 

cuviinta sa STOPEZE chiar si cresterea reglementata de Legea Salarizarii de 1/4 

anual! In acest fel, exact cei mai discriminati dintre salariati din sanatate, cu cele 

mai mici salarii, vor fi cei care vor avea din nou de suferit (pierderi intre 200 si 400 

lei net lunar)", au mai transmis sindicalistii. 

 

Acestia au explicat si ca personalul TESA a fost eliminat si de la stimulentele 

pentru Covid, cu toate ca rata infectarii si in randul acestui personal este ridicata. 

 

"Facem apel la dvs. sa stopati aceste nedreptati flagrante! Si sa incetati loviturile 

asupra personalului cel mai defavorizat din sanatate", au mai transmis sindicalistii. 

Acestia cer eliminarea discriminarii, intrucat personalul care lucreaza in sistemul 

sanitar este o unica echipa. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Primarii comunelor au facut plangere Guvernului, nemultumiti de OUG 

privind inghetarea salariilor personalului bugetar 

Asociatia Comunelor din Romania (ACoR) a inaintat o plangere prealabila 

Guvernului, ministerelor Finantelor, Muncii, Dezvoltarii si Avocatului Poporului 

referitoare la OUG ce prevede mentinerea in 2021 a cuantumului brut al salariilor 

personalului bugetar la nivelul din decembrie 2020. 

 

Asociatia afirma ca ordonanta a fost emisa "cu nerespectarea prevederilor legale" 

si sustine ca actul normativ nu a fost pus in dezbatere publica. 
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"Presedintele ACoR, Emil Draghici, semnaleaza excesul de putere si 

comportamentul abuziv al Guvernului Romaniei, prin aprobarea Ordonantei de 

urgenta a Guvernului nr. 226/2020 privind unele masuri fiscal-bugetare si pentru 

modificarea si completarea unor acte normative si prorogarea unor termene fara 

consultarea structurilor asociative", potrivit unui comunicat al ACoR, transmis, 

luni, AGERPRES. 

 

Ordonanta de urgenta a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificarile si completarile ulterioare, stipuleaza ca "in procesul de elaborare a 

actelor normative, autoritatile si institutiile publice au obligatia de a informa si de a 

supune consultarii si dezbaterii publice proiectele de acte normative si de a permite 

accesul cetatenilor la procesul de luare a deciziilor administrative, precum si la 

datele si informatiile de interes public, in limitele legii", mentioneaza asociatia. 

 

"ACoR considera ca Ordonanta de urgenta a Guvernului nr. 226/2020 a fost emisa 

cu nerespectarea prevederilor legale, concluzionand in mod succint si fara echivoc 

ca Guvernul Romaniei si-a depasit vadit competenta, actionand discretionar, 

manifestand dispret fata de prevederile constitutionale si legale", prevede sursa 

citata. 

 

Conform acesteia, prezenta acestui "exces de putere de o gravitate extrema aduce 

prejudicii drepturilor autoritatilor administratiei publice locale", acestea 

functionand ca autoritati administrative autonome, fiind astfel incalcate principiul 

legalitatii si cel al autonomiei locale. 

 

"ACoR solicita depunerea tuturor diligentelor pentru abrogarea Art. I si V din 

Ordonanta de urgenta a Guvernului nr. 226/2020, rezervandu-si dreptul legitim si 

statutar de a se adresa instantei de contencios administrativ competente, daca in cel 

mult 30 de zile calendaristice de la inregistrarea plangerii nu se va adopta masura 

solicitata", mai arata comunicatul. 
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Ordonanta de urgenta a Guvernului nr. 226 din 30 decembrie 2020 privind unele 

masuri fiscal-bugetare si pentru modificarea si completarea unor acte normative si 

prorogarea unor termene prevede printre altele ca: in anul 2021, incepand cu data 

de 1 ianuarie, cuantumul brut al salariilor de baza/soldelor de functie/salariilor de 

functie/indemnizatiilor de incadrare lunara de care beneficiaza personalul platit din 

fonduri publice se mentine la acelasi nivel cu cel ce se acorda pentru luna 

decembrie 2020 in masura in care personalul ocupa aceeasi functie si isi desfasoara 

activitatea in aceleasi conditii; in 2021 indemnizatiile lunare pentru functiile de 

demnitate publica si functiile asimilate acestora se mentin la nivelul aferent lunii 

decembrie 2020. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Patronatul Hotelierilor si Restaurantelor solicita Executivului redeschiderea 

urgenta a restaurantelor la interior: "Ne ameninta falimentul" 

Organizatia Patronala a Hotelurilor si Restaurantelor din Romania (HORA) solicita 

redeschiderea imediata a restaurantelor la interior, cu implementarea masurilor de 

siguranta sanitara, si scoaterea acestora de sub regula de 3 la mie, potrivit unei 

scrisori deschise adresata premierului, ministrului Sanatatii si ministrului 

Economiei, Antreprenoriatului si Turismului. 

 

"Avand in vedere pierderile inregistrate de acest sector si riscul de faliment ce 

ameninta mai bine de jumatate dintre operatorii din domeniu, solicitam in regim de 

urgenta urmatoarele masuri: 

 

1. Redeschiderea urgenta a restaurantelor la interior, cu implementarea masurilor 

de siguranta sanitara. 

 

2. Scoaterea restaurantelor de sub incidenta procentului de 3/1000 de pe lista 

activitatilor cu risc de raspandire a COVID-19 si, astfel, permiterea functionarii 

fara sincope, cu un set de masuri agreate in prealabil cu reprezentantii industriei si 

respectate de toti operatorii", se precizeaza in document. 
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Scrisoarea redactata de Organizatia Patronala a Hotelurilor si Restaurantelor din 

Romania este adresata prim-ministrului Florin Citu, ministrului Sanatatii, Vlad 

Voiculescu, si ministrului Economiei, Antreprenoriatului si Turismului, Claudiu 

Nasui. 

 

HORA argumenteaza ca redeschiderea teraselor la inceputul lunii iunie nu a atras o 

crestere a numarului de persoane infectate, astfel ca redeschiderea completa a 

restaurantelor se poate face in siguranta in unitatile in care se respecta 

reglementarile sanitare. 

 

"Solicitam redeschiderea restaurantelor la interior luand in considerare 

urmatoarele: 

 

- Mentinerea in activitate a 40.000 de operatori si a 400.000 de angajati; 

 

- Estimarile cu privire la inchiderea business-urilor si somajul din industrie sunt 

ingrijoratoare in contextual actual; evitarea unui colaps general pe intreaga ramura 

economica; 

- 10.000 de antreprenori nu vor mai redeschide afacerile; 

- Nu exista varfuri in analizele referitoare la numarul de persoane infectate cu 

COVID care sa poata fi corelat cu inchiderea/redeschiderea restaurantelor; 

- Respectarea cu strictete a regulilor de catre operatori in perioada de restrictii; 

- Lipsa claritatii in ceea ce priveste populatia oraselor (vezi Bucuresti)", potrivit 

scrisorii transmise de organizatia patronala a restaurantelor. 

 

Afacerile, in declin 

 

De asemenea, HORA cere o intrevedere conducerii Guvernului, pentru a discuta 

aceste aspecte. 

 

Organizatia Patronala a Hotelurilor si Restaurantelor din Romania subliniaza ca 

inainte de criza COVID-19, in sectorul HoReCa activau 40.000 de societati 

comerciale cu capital 100% romanesc, avand o cifra de afaceri de 5 miliarde euro, 

care angajau aproximativ 190.000 de salariati, adica 10% din numarul total al 

angajatilor care activeaza in sectorul privat. 

https://ziare.com/florin-citu/
https://ziare.com/vlad-voiculescu/
https://ziare.com/vlad-voiculescu/


CNSLR Fratia |  Revista Presei 5 ianuarie 2021 6 

 

"Urmare a crizei datorata pandemiei si a masurilor restrictive instaurate 

de autoritati, industria noastra este in prezent cea mai afectata, inregistrand un 

declin brusc care a dus astazi la scaderea cifrei de afaceri cu aproximativ 70% pe 

primele sase luni de zile din anul 2020 fata de aceeasi perioada a anului trecut si a 

determinat suspendarea activitatii in cazul a peste 40% dintre operatori", potrivit 

textului scrisorii publicate de HORA. 

 

Organizatia patronala a restaurantelor noteaza ca aportul HoReCa la Produsul 

Intern Brut este de aproximativ 5,07%, din care 3,42% impact financiar direct, 

0,91% impact social (salarii angajati si aport consum) si 0,74% impact financiar 

indirect (furnizori si investitii). 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Florin Cîțu: Companiile de stat primesc bani de la buget doar în baza unui 

plan de restructurare 

Companiile cu capital de stat vor primi bani de la buget doar dacă se 

restructurează, a spus premierul Florin Cîțu. Planurile de reformă vor fi atent 

analizate în Guvern și companiile vor rămâne fără bani dacă refuză să se 

restructureze. 

„Pregătim bugetul pentru 2021. Toate prioritățile din programul de guvernare vor 

avea finanțare. În același timp apare o modificare importantă. Companiile de stat 

cu pierderi primesc resurse de la buget doar în baza unui plan de 

restructurare/reformă, a a scris Cîțu pe Facebook. 

„Vă spun clar tuturor. Fiecare proces de restructurare pe care îl voi dispune o să fie 

monitorizat și judecat în guvern. Voi cere miniștrilor să prezinte trimestrial stadiul 

de implementare al acestor programe de restructurare/reformă. 

Planul de restructuare/reformă pentru companiile de stat cu pierderi reprezintă unul 

din indicatorii folosiți de mine la evaluarea miniștrilor”, a adăugat premierul. 

(Sursa: Digi 24) 

 

https://ziare.com/stiri/autoritati/
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 Klaus Iohannis, primele decrete în 2021: Legea privind acordul de 

împrumut cu BIRD, în valoare de 500 de milioane euro, promulgată 

Președintele României, Klaus Iohannis, a semnat luni, 4 ianuarie a.c., următoarele 

decrete: 

 Decret privind promulgarea Legii pentru ratificarea Acordului de împrumut 

(Program pe bază de rezultate în sectorul sanitar din România) între 

România și Banca Internațională pentru Reconstrucție și Dezvoltare, semnat 

la New York, la 23 septembrie 2019, amendat și actualizat prin Scrisoarea 

de amendament semnată între România și Banca Internațională pentru 

Reconstrucție și Dezvoltare, la București, la 31 iulie 2020 și la 26 august 

2020 (PL-x 549/14.09.2020); 

Legea are ca obiect de reglementare ratificarea Acordului de împrumut dintre 

România şi Banca Internaţională pentru Reconstrucţie şi Dezvoltare destinat 

programului pe bază de rezultate în sectorul sanitar (de tip PfoR), în valoare de 500 

milioane de euro. 

Programul urmăreşte creşterea acoperirii asistenţei medicale primare pentru 

comunităţile vulnerabile, îmbunătăţirea eficienţei cheltuielilor de sănătate şi 

implementarea unor serii de reforme în vederea consolidării sistemului de sănătate 

şi întăririi capacităţii autorităţilor de a răspunde la situaţiile de urgenţă cauzate de 

pandemia COVID-19. 

 

Potrivit legii, Guvernul României se autorizează ca, prin Ministerul Finanţelor 

Publice,"să convină cu BIRD amendamente la conţinutul Acordului de împrumut 

care nu sunt de natură să majoreze obligaţiile financiare asumate de România faţă 

de BIRD". Amendamentele convenite se aprobă prin hotărâre a Executivului. 

 Decret pentru promulgarea Legii privind unele măsuri pentru prevenirea și 

combaterea antițigănismului (PL-x 648/04.12.2019). 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Școlile ar putea fi redeschise din 8 februarie. Ministrul Educaţiei, Sorin 

Cîmpeanu: Ne vom pronunța în a doua decadă a lunii ianuarie 

Școlile s-ar putea redeschide pe 8 februarie. Este varianta luată în calcul de 

ministrul Educaţiei, Sorin Cîmpeanu. Însă totul depinde de evoluţia infectărilor în 

următoarele săptămâni. Oficialii din minister analizează reluarea cursurilor în cele 

3 scenarii iniţiale. Cei mai mulţi elevi cer să se reîntoarcă în clase, pe motiv că 

şcoala online este obositoare şi ineficientă. 

Decizia privind redeschiderea școlilor depinde de situația epidemiologică și de 

disponibilitatea personalului din educație de a se vaccina, a declarat Ministrul 

Educației, Sorin Cîmpeanu, pentru Telejurnal. 

Sorin Cîmpeanu, ministrul Educaţiei: Ne dorim să avem cel de al doilea semestru 

organizat într-o manieră clasică. Cel de-al doilea semestru începe pe 8 februarie în 

preuniversitar. Ne vom pronunța, foarte probabil, în cea de a doua decadă a lunii 

ianuarie. 

Consiliul Național al Elevilor cere Ministerului Educației să permită prezența 

fizică la cursuri acolo unde numărul infectărilor cu noul coronavirus este redus. 

Reprezentanții elevilor argumentează că școala online este obositoare și 

ineficientă. 

Sabina Spătaru, preşedinte, Asociaţia Elevilor din Constanţa: Întoarcerea în format 

fizic ar fi cea mai bună soluție dacă ar fi să vorbim de acces la educație și școală pe 

bune, pentru că în prezent școala nu răspunde nevoilor elevilor. 

Și unii părinți susțin deschiderea școlilor. Alții nu sunt de acord să-și trimită copiii 

la cursuri, de teamă că se vor îmbolnăvi sau vor aduce virusul acasă. 

Iulian Cristache, președintele Federației Naționale a Asociațiilor de Părinți: Pentru 

că sunt două tabere sensibil egale, trebuie să dai posibilitatea, dacă ai scenariul 

verde să te duci la școală față-n față, și dacă sunt familii care au rețineri în a-și 

trimite copilul la școală, chiar în scenariul verde, să rămână în online. 
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Cornelia Popa Stavri, secretar general FSLI: Marile oraşe au nevoie de această 

descentralizare şi pot lua decizia, așa cum s-a luat şi înainte decizia de a se începe 

scenariul hibrid sau scenariul verde, roşu. Cred că a fost una dintre măsurile bune 

care s-au luat la începutul lunii septembrie. 

Redeschiderea școlilor este una dintre marile provocări în mai multe țări europene. 

Austria, de exemplu, ar putea relua cursurile pe 18 februarie, dar există și 

posibilitatea menținerii restricțiilor. 

Olanda ar dori să păstreze măsurile de siguranță medicală până la mijlocul lui 

februarie. 

În Marea Britanie rămân închise școlile din regiunile cu număr mare de infectări. 

Celelalte se redeschid. Iar în Grecia, elevii revin în sălile de clasă după vacanță. 

În România, pe 15 ianuarie se așteaptă prima raportare privind cazurile de covid, 

după perioada sărbătorilor de iarnă. Și în funcție de aceste date autoritățile sanitare 

și din educație vor decide dacă și în ce variantă elevii pot reveni în clase. 

Până atunci, ei reîncep școala online pe 11 ianuarie, când se încheie vacanța de 

iarnă. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Guvernul, somat de elevi să deschidă școlile: 'Creşterea ratei 

analfabetismului funcţional ne bate la uşă. Cu educaţia nu e de glumă!' 

Consiliul Naţional al Elevilor solicită descentralizarea deciziei privind deschiderea 

şcolilor, arătând că se apropie examenele naţionale, iar multe localităţi din ţară au o 

rată de infectare sub 3 la mia de locuitori, relatează News.ro. Reprezentanţii 

Consiliului Naţional al Elevilor arată, într-un comunicat de presă transmis luni, că 

în 11 ianuarie se va încheia vacanţa de iarnă, iar elevii se vor întoarce la şcoală în 

format online, conform anunţurilor făcute de către Ministerul Educaţiei. 

"Încă de la suspendarea cursurilor în luna noiembrie, Consiliul Naţional al Elevilor 

a fost în permanentă legătură cu elevii din întreaga ţară.  
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Majoritatea colegilor noştri ne-au transmis că şcoala online este obositoare, 

ineficientă şi complet nesustenabilă pe termen lung. Ţinând cont de faptul că ne 

apropiem vertiginos de examenele naţionale, de al doilea semestru al acestui an 

şcolar şi că multe localităţi din ţară se află sub indicele de 3 cazuri/mia de locuitori, 

solicităm Ministerului Educaţiei să descentralizeze din nou decizia privind 

redeschiderea unităţilor de învăţământ, în funcţie de rata incidenţei la nivel local, 

asigurând, în acelaşi timp, materialele sanitare necesare desfăşurării cursurilor în 

siguranţă", scrie în comunicat. 

Consiliul Elevilor susţine că "absolut imperioasă" realizarea unei strategii fezabile 

de învăţare remedială, pentru a garanta că lacunele pe care mulţi elevi le-au 

acumulat la începutul pandemiei şi în perioada de învăţare online din acest an 

şcolar nu se vor acutiza, devenind imposibil de acoperit. 

În acelaşi timp, reprezentanii elevilor solicită iniţierea discuţiilor privind 

organizarea examenelor naţionale, pentru a avea mai multe scenarii pregătite, astfel 

încât acestea să poată fi derulate în siguranţă. 

"Odată cu începerea anului 2021, e important să nu uităm faptul că educaţia se află, 

la momentul de faţă, într-un moment de cumpănă, iar Ministerul Educaţiei trebuie 

să răspundă cu celeritate nevoilor sistemului de învăţământ: prezenţa la cursuri în 

format fizic, acolo unde situaţia epidemiologică o permite, şi realizarea unui plan 

de recuperare a materiei pentru elevii care nu au putut să participe la cursurile 

online, din cauza lipsei unui dispozitiv la internet. În caz contrar, rezultatele pe 

termen lung vor fi dezastruoase! Creşterea ratei analfabetismului funcţional ne bate 

la uşă. Cu educaţia nu e de glumă! Solicităm Ministerului Educaţiei demararea 

procesului de dialog cu partenerii sociali, pentru a găsi cele mai bune soluţii pentru 

reînceperea cursurilor”, a declarat Rareş Voicu, preşedintele Consiliului Naţional 

al Elevilor, citat în comunicat. 

(Sursa: stirpesurse.ro) 
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 Nasui, despre schemele de ajutor financiar pentru IMM in contextul 

pandemiei: Avem un blocaj semnificativ 

Ministrul Economiei, Antreprenoriatului si Turismului, Claudiu Nasui, a declarat 

ca exista un blocaj pe masura 2 a schemei de ajutor financiar pentru intreprinderile 

mici si mijlocii, in contextul pandemiei, fiind 18.000 de cereri inregistrate, iar 

ritmul este foarte lent, de 90 cereri pe zi. 

 

"Asta e a sasea zi cand sunt in minister. Primul lucru a fost sa facem transparente 

solicitarile. Ele sunt pe site-ul Ministerului Economiei. Saptamana asta vom face la 

fel. Avem un blocaj semnificativ. Sunt 18.000 de cereri pe masura doi si se merge 

pe un ritm de 90 de cereri pe zi. Avem patru masuri. Sistemul STS. Avem planul sa 

mai luam oameni din minister. E si solutia sa mai apelam si la solutii externe ca sa 

vedem cum putem aduce forte de munca sa solutionam aceste cereri. Incercam sa 

acceleram cat mai mult. E foarte putin, 90 de cereri pe zi, dar am toata convingerea 

ca vom accelera aceste cereri", a afirmat Claudiu Nasui, intrebat luni la Digi 24 

cand vor fi facute platile pe masura 2. 

 

El a amintit despre intalnirea cu reprezentantii STS de saptamana trecuta. 

 

"Am avut o intalnire cu domnii de la STS saptamana trecuta. Si ei sunt destul de 

incarcati cu procesul de vaccinare", a completat Nasui. 

 

2021 vine cu discounturi de pana la 50% la principalele categorii de produse si 

servicii de care afacerea ta are nevoie. Obtine oferta AICI! 

Chestionat daca va exista finantare pentru toate cele trei programe, ministrul 

Economiei a raspuns: "Acest lucru e prevazut deja in legislatie". 

 

"Va pot promite ca nu o sa mai facem lucrurile in felul acesta. Faptul ca statul 

incepe toata procesarea aceasta, in alte tari nu se mai face asta. Nu mi se pare o 

idee buna ca functionarii publica sa analizeze planuri de bussiness. Nu poti sa ai 

pretentia sa judeci planuri de bussiness care sunt foarte variabile. Nu putem sa 

punem sarcina asta pe umerii functionarilor publici. Trebuie sa folosim mult mai 

mult sistemul bancar si financiar. Nu o sa ascundem nicio problema sub pres. Vom 

prezenta si problemele si solutiile pe viitor", a mai spus Claudiu Nasui. 

https://ziare.com/sts/
https://upromania.ro/economiseste-cu-Up-Dejun/?utm_source=ziarecom&utm_medium=textMK1&utm_campaign=UpDejun2021
https://upromania.ro/economiseste-cu-Up-Dejun/?utm_source=ziarecom&utm_medium=textMK1&utm_campaign=UpDejun2021
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Ministrul Economiei a scris si pe Facebook, la finalul anului trecut, despre cele trei 

scheme de ajutor de stat acordate prin ordonanta de urgenta 130 privind unele 

masuri pentru acordarea de sprijin financiar din fonduri externe nerambursabile, 

aferente Programului operational Competitivitate 2014-2020, in contextul crizei 

provocate de COVID-19, precum si alte masuri in domeniul fondurilor europene. 

 

"Sunt 3 scheme principale de ajutor de stat in contextul pandemiei, acordate prin 

OUG 130. Prima prin care statul da 2.000 de euro (microgranturi). A doua prin 

care statul da 15% din cifra de afaceri a anului 2019 (capital de lucru). A treia prin 

care statul da pana la 200.000 de euro pentru investitii. Toate aceste scheme sunt 

prin fonduri europene, statul roman dand numai partea de cofinantare. 

Cand am venit in minister, publicul nu se stia in ce stadiu este fiecare schema. Desi 

mediul de afaceri care aplicase pentru aceste masuri intreba destul de frecvent, 

informatia nu aparea nicaieri. Asa ca in prima seara am facut public stadiul 

schemelor. Mai mult, vom pune pe site-ul ministerului saptamanal stadiul lor, 

oricare ar fi el. Zic asta pentru ca sunt intarzieri majore si e corect ca romanii care 

au aplicat pentru aceste scheme sa fie informati corect. Oricare ar fi situatia, nu voi 

abdica niciodata de la transparenta. Adevarul trebuie spus. 

 

Pe schema 1 nu sunt probleme mari si lucrurile functioneaza bine. Am citit articole 

care spun ca finantarile s-au facut preferential si nu in ordinea inscrierii. Am 

investigat si este fals. Ce s-a intamplat, insa, este ca dosarele au fost repartizate la 

cele 9 agentii din subordinea ministerului pentru a fi procesate mai repede. Iar 

impartirea s-a facut pe calupuri. Astfel incat procesarile nu s-au mai facut in 

ordinea inscrierilor. Primii procesati au fost cei care erau la inceputul calupurilor si 

nu neaparat cei care au solicitat primii. In momentul de fata mai sunt ~500 de 

cereri de procesat pentru schema 1 iar banii au plecat deja in banci, astfel incat, toti 

cei care au aplicat si au fost admisi vor primi banii. 

 

Pe schema 2 este un blocaj mare. Sunt 18.000 de solicitari care nu au fost inca 

procesate. Deblocarea acestui proces este prioritatea noastra principala acum.  

 

https://ziare.com/facebook/
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Ieri am fost la STS sa discutam despre imbunatatirea platformei astfel incat 

angajatii Ministerului Economiei sa trebuiasca sa faca cat mai putine operatiuni 

manuale. Trebuie sa recunosc ca STS-ul este o institutie a statului roman deosebit 

de profesionista si foarte bine condusa. Obiectivul lor principal este reusita 

vaccinarii, iar lucrul acesta este normal. Avem, insa, si sprijinul lor pentru 

imbunatatirea platformei de ajutoare de stat, lucru care ar trebui sa mai deblocheze 

o parte din schema 2. Pentru a depasi restul blocajelor, avem mai multe idei despre 

cum putem suplimenta forta de munca care se ocupa de procesare. 

 

Pentru schema 3, am primit multe intrebari de clarificare. Le-am dat in lucru si 

vom pune la zi site-ul ministerului astfel incat sa se regaseasca acolo toate 

raspunsurile in mod oficial. 

 

Pe viitor, sunt solutii pentru a face lucrurile mult mai eficient. Deocamdata, insa, 

lucram cu ce avem. Am spus la audieri ca e nevoie de predictibilitate si 

continuitate. Nu putem sa schimbam roata la masina din mers. Ducem la bun 

sfarsit aceste scheme, dar avem grija sa facem mai bine pe viitor. Nu voi sustine sa 

se mai faca aceste scheme de ajutor de stat in felul in care au fost facute pana 

acum. Nu mai trebuie statul sa dea punctaje si sa decida cine primeste si cine nu 

primeste finantari. Exista solutii de piata, dar despre asta vorbim alta data. 

 

Tot la capitolul acesta, nu am vrut sa intarzii cu nimic schema de ajutor de stat 

pentru Horeca. Era deja gata in minister asa ca i-am dat drumul pe circuitul de 

avizare. Si aceasta schema se va desfasura prin aceeasi aplicatie pe care o avem si 

acum pentru schemele de mai sus. Problema mare cu aceasta schema este ca este 

de 500 de milioane de euro, deci 2.5 miliarde de lei, fara niciun euro de bani 

europeni. Toti banii pleaca in intregime din bugetul de stat. 

 

Este o suma colosala, mai ales intr-un an infernal bugetar. Ma voi lupta ca masura 

sa fie finantata pe fonduri europene. Nu de alta, dar cu banii acestia puteam incepe 

cea mai puternica reforma anti-saracie si pro-dezvoltare: Zero taxe pe salariul 

minim. Ca sa avem un ordin de marime, impactul aplicarii ei in agricultura ar fi 

sub 1 miliard de lei. Pentru o masura care ar scoate din saracie zeci de mii de 

romani, e foarte putin.  

https://ziare.com/economie/agricultura/
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Din pacate o vom aplica abia din 2022 intr-un sector care nu e inca ales, dar sper 

eu sa fie cel al agriculturii. Nu de alta, dar s-ar preta foarte bine. Si de acolo o 

extindem in tot restul economiei", arata Nasui, in postarea pe reteaua de 

socializare. 

(Sursa: ziare.com) 

 

  Ce va fi în 2021 în 16 idei: Economia va creşte, dar nu la fel pentru toată 

lumea; Isărescu va amâna creşterea cursului peste 5 lei/euro pentru 2022; 

dobânzile vor scădea, dar mai puţin; creşterile salariale vor fi excepţii; vom 

trăi pe datorie; Bursa va creşte susţinut; Uipath va produce primii milionari 

din IT, ca în America 

2021 începe cu întrebarea “Ne vaccinăm sau nu ne vaccinăm?”, evoluţia pandemiei 

Covid-19 ne va influenţa tot anul, dar speranţele pentru un an mai bun sunt mai 

puternice decât previziunile analiştilor. 

1. Economia va creşte cu 3-5%, dar nu va recupera ceea ce a pierdut în 2020 

din cauza pandemiei. Creşterea economică nu va fi la fel pentru toată 

lumea; marile companii, cele care deţin poziţii puternice în piaţă, vor fi 

câştigătoarele, în schimb zeci de mii de companii româneşti vor încerca să 

reziste, întrebându-se unde este creşterea eocnomică, pentru că ei nu o văd. 

  

2. Mulţi antreprenori români îşi vor pune întrebarea dacă mai are sens să 

supravieţuiască şi să încerce să reziste încă un an, pentru că va fi o povară 

fiscală şi bancară destul de greu de dus, după ce vor expira toate facilităţile 

fiscale, după ce va începe rambursarea ratelor pentru creditele amânate, după 

ce vor vedea că piaţa şi vânzările lor au dispărut peste noapte. Guvernul nu 

poate să susţină pe toată lumea, aşa că vom vedea mai multe insolvenţe şi 

chiar falimente, începând cu partea a doua a anului. 

  

3. Băncile se vor baza în continuare pe garanţiile statului pentru susţinerea 

creditării şi vor interveni la companiile cu probleme doar în cazuri 

punctuale, nu pentru toată lumea.  
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Băncile sunt mult mai bine pregătite pentru a absorbi creditele neperfomante 

care vor apărea, decât au fost în 2008-2009, aşa că din această perspectivă 

nu vor fi probleme în sistemul bancar. 

  

4. Economisirea la bancă va continua să crească, iar băncile vor sta pe un 

munte de bani, cu care vor credita guvernul prin achiziţia de titluri de stat. 

Deja diferenţa dintre depozitele atrase şi creditele acordate este de 120 de 

miliarde de lei, iar aceşti bani se duc în finanţarea bugetului. Prea puţini 

deponenţi îşi vor scoate banii din depozite ca să cumpere titluri de stat 

Fidelis, sau să investească în acţiuni la Bursă sau în fonduri mutuale. O 

dobândă de 1-3% este mai bună decât orice altceva cu risc. În schimb, mă 

aştept ca o parte din bani să fie schimbaţi în euro, iar ritmul de creştere a 

depozitelor în euro să fie mai mare decât cel în lei, chiar dacă dobânda la 

euro este mai mult spre zero. 

  

5. Cursul valutar va rămâne stabil şi în 2020 şi probabil că BNR va împinge 

creşterea la 5 lei/euro pentru 2021, chiar cu riscul înrăutăţirii dezechilibrului 

comercial şi creşterii importurilor. În 2020 creşterea de curs a fost de numai 

1,88%, sub rata inflaţiei şi sub cele mai optimiste aşteptări ale analiştilor, 

care aveau o previziune de 4,95-5 lei pentru un euro. Isărescu nu vrea ca 

această creştere a cursului să aducă un cost suplimentar companiilor şi 

statului, care s-a împrumutat masiv în euro, şi nici nu vrea ca cei care cred 

într-o creştere a cursului să câştige mai mult decât cei care cred în continuare 

în leu, şi mai ales îşi ţin banii la bancă în lei. În 2020, cine a avut un depozit 

bancar cu peste 2,5% în lei a câştigat mai mult decât cineva care şi-a făcut 

un depozit în euro. 

  

6. BNR va mai reduce dobânda la lei cu încă un pas, de la 1,5% la 1,25%, cel 

mai probabil atunci când vor expira toate facilităţile fiscale, iar companiile 

vor trebui să înceapă să-şi plătească ratele la bancă amânate. Dacă Guvernul 

Cîţu şi Ministerul Finanţelor vor arăta un control mai strict al deficitului 

bugetar, BNR va scădea mai mult dobânda.  
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Prima de risc la care este evaluată România din cauza bugetului şi a 

cheltuielilor cu pensiile este în continuare mare, iar BNR nu vrea să 

zdruncine acest pilon care asigură finanţarea deficitului bugetar (în 2021 

necesarul de finanţare al Ministerului de Finanţe este de 150 de miliarde de 

lei, format din aproape 100 de miliarde de lei deficit nou, şi 50 de miliarde 

de lei refinanţarea datoriilor care ajung la scadenţă). Inflaţia care se va situa 

în jurul a 2% nu va reprezenta o problemă în 2021. Dacă BNR reduce 

dobânda, ROBOR-ul va coborî sub 2%, mai ales dacă execuţia bugetară va 

fi în parametri, iar Guvernul va menţine îngheţarea salariilor la buget. 

  

7. Dezechilibrele - bugetar şi comercial - vor creşte în continuare. Bugetul 

statului porneşte din start cu un deficit de 7% pentru 2021 şi cu o presiune 

foarte mare pentru creşterea pensiilor şi a salariilor. Deficitul comercial va 

depăşi din nou 15 miliarde de euro, dacă nu chiar se va duce spre 20 de 

miliarde de euro, pentru că importurile vor creşte pe fondul revenirii cererii, 

iar exporturile României nu sunt atât de puternice şi competitive. Stabilitatea 

cursului leu/euro dă apă la moară importurilor şi reduce competitivitatea 

exporturilor României. Deficitul de cont curent va creşte, dar nu va fi o 

problemă acoperirea lui pentru că vin banii europeni, vor creşte serrviciile 

externe de IT şi transport, iar investiţiile străine se vor relansa chiar dacă nu 

la nivelul dorit. Aceste deficite - bugetar şi comercial - vor avea un impact 

mai mare începând cu 2022, pentru că marja de manevră a României se va 

reduce tot mai mult, pe măsură ce vin facturile la plată. 

  

8.  Datoria publică şi datoria externă vor creşte dar încă nu suntem puşi pe o 

listă neagră: deficitul bugetar din 2021 va adăuga cel puţîncă 50-70 de 

miliarde de lei la datoria publică, care va depăşi în pas alergător nivelul de 

500 de miliarde de lei. Problemele vor apărea în 2022, când se vor mai 

adăuga încă 50 de miliarde de lei la datoria publică şi ne va apropia de 

nivelul critic de 60% din PIB. Creşterea datoriei publice va fi mai mare 

decât creşterea economică, ceea ce va face foarte greu să se reajungă la un 

echilibru, în lipsa unor măsuri mai dure de restructurare a cheltuielilor 

bugetare şi creşterea veniturilor prin majorarea taxelor şi impozitelor.  
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9. Datoria externă, care se apropie de 120 de miliarde de euro, aparţine mai 

mult sectorului privat - 60%, şi mai puţin statului. Dar statul , prin 

împrumuturile externe, a avut cea mai mare creştere în 2020 şi la fel va fi şi 

în 2021. 

  

10. Creşterile salariale în sectorul privat vor fi o excepţie: companiile private, în 

special cele româneşti, nu au suficiente resurse financiare care să susţină o 

creştere salarială dincolo de creşterea salariului minim pe economie cu 3%. 

Pentru angajaţii acestor companii problema va fi să nu-şi piardă locul de 

muncă, mai ales când va veni şocul plăţilor la buget şi la bănci, când ar putea 

interveni chiar şi o scădere salarială. Piaţa muncii se va tensiona din nou, dar 

nu în toate sectoarele şi nu la toate companiile. 

  

11. Telemunca, adică munca de acasă, va continua o bună parte din 2021, dar 

presiunea psihică va fi din ce în ce mai prezentă în rândul angajaţilor, mai 

ales că nu toată lumea poate să găsească peste noapte un apartament sau o 

casă mai mare. La un moment dat, angajaţii vor cere să vină la birou pentru a 

se face bine. 

  

12. Proprietarii clădirilor de birouri vor începe să simtă cu adevărat criza în 

2021: deşi au contracte extrem de clare, presiunea din partea chiriaşilor de a 

reduce suprafaţa închiriată, mai ales că angajaţii nu vor reveni la birou, va fi 

din ce în ce mai mare şi nimeni nu vrea să ajungă în dispute juridice. Vor fi 

din ce în ce mai mulţi proprietari care vor încerca să-şi reconvertească 

clădirile de birourile în altceva care să le aducă noi chiriaşi din alte sectoare 

- sănătate, fitness, grădiniţe, şcoli etc. 2021 va fi începutul unui lung trend de 

reconvertire a unor spaţii de birouri. Cei mai afectaţi vor fi însă cei care 

aveau mici afaceri în jurul clădirilor de birouri, care se bazau pe corporatişti 

şi care acum stau acasă şi nu mai le mai aduc nicio încasare. Va fi o dramă 

pentru toţi cei care îşi câştigau existenţa ca antreprenori dar şi ca angajaţi în 

aceste zone. 
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13. Piaţa imobiliară va încerca să-şi revină după un an 2020 care a însemnat 

scăderea numărului de tranzacţii, de cumpărare-vânzare de apartamente, 

dispariţia chiriaşilor şi scăderea chiriilor: deşi dobânzile la creditele 

ipotecare sunt la minime, nu foarte multă lume are curajul să-şi cumpere un 

apartament având în vedere că această criză nu s-a terminat. Iar cei care 

cumpărau apartamente ca investiţie, să le dea în chirie, nu mai au piaţă 

pentru că au dispărut studenţii, turiştii, corporatiştii. Dezvoltatorii vor 

petrece mult mai multe luni în căutare de cumpărători, iar amânarea cu un an 

a creşterii plafonului pentru care se aplica un TVA de 5%, de la 90.000 de 

euro la 140.000 de euro, nu va dezgheţa piaţa imobiliară. Deşi sunt bani în 

piaţă, lumea stă în expectativă aşteptând preţuri mai bune pentru cei care vor 

să cumpere. 

  

14. Bursa de la Bucureşti va avea o creştere susţinută, cel puţin în prima parte a 

anului, când speranţa vaccinării şi eliminării Covidului va fi puternică. Când 

speranţa se va transforma în certitudine că un procent din ce în ce mai ridicat 

din populaţie va fi vaccinată, va începe marcarea de profit, pe ideea 

“cumpără când este război şi vinde când este pace”. Bursa de la Bucureşti 

mai are de recuperat din pierderile anului 2020 şi dacă nu se întâmplă vreun 

cataclism pe pieţele financiare externe, vor vedea creşteri susţinute în prima 

parte a anului. Pe acesf fond şi a euforiei care intervine în urma creşterii 

preţurilor acţiunilor, vor fi tot mai muţi antreprenori care vor încerca să 

ridice bani de pe bursă fie prin obligaţiuni, fie prin vânzarea de acţiuni. 

Acum este momentul lor, mai ales că banii sunt ieftini, iar depozitele 

bancare nu sunt atât de generoase. Dacă guvernul va înţelege să vină cu 

firme de stat la Bursă sau să vândă din acţiunile deţinute la companiile de 

stat deja listate la Bursă, vom atrage atenţia investitorilor de peste tot, care 

caută randamente mai ridicate şi o diversificare de portofoliu. Cu cât se 

amână mai mult aceste listări - fie de companii de stat, fie de companii 

private - cu atât se vor închide ferestrele de oportunitate, mai ales că din 

2022 vor urma corecţiile macroeconomice. 
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15. Vânzările de companii româneşti vor continua, mai ales dacă pe masă vor fi 

oferte concrete: deja mulţi antreprenori români nu mai au nervi, energie şi 

nici bani să aştepte un nou ciclu economic şi vor prefera să-şi vândă 

businessurile pentru a nu pierde ceea ce au. Multiplii de evaluare nu s-au 

redus atât de mult şi sunt sectoare unde interesul este destul de ridicat pentru 

a se cumpăra companii, cote de piaţă, produse sau servicii. Sectorul 

agrobusiness, începând de la terenuri până la produse finite, este din ce în ce 

mai căutat şis canat de investitori 

  

16. UiPath va produce prima serie de miliardari şi milionari în euro şi în lei pe 

model american: listarea UiPath pe bursa americană, aşteptată pentru prima 

parte din 2021, la o valoare de 20 de miliarde de dolari, va produce mulţi 

bani pentru fondatori dar şi pentru angajaţi, care de-a lungul anilor au primit 

acţiuni în cel mai valoros start-up din IT pornit din România. 

  

17. Din ce în ce mai mulţi antreprenori români din tehnologie vor ieşi în piaţă să 

caute bani, atraşi de ceea ce s-a întâmplat în 2020, dar şi de perspectiva că 

firmele lor vor valora milioane de euro, dacă nu chiar zeci sau sute: unii vor 

încerca să se listeze la bursă, sperând la modelul Bitnett, care a crescut în 4 

ani cu 1000% sau vor ridica bani de pe Seedblink sau de pe alte platforme de 

crowdfunding. Vom vedea şi primele ieşiri din companii din IT realizate de 

către fondurile de venture capital, mai ales că sunt câteva companii 

româneşti extrem de interesante. 

Am făcut o trecere în revistă a ceea ce s-ar putea întâmpla în 2021m, dar totul 

depinde de 2 variabile: cât de mare va fi succesul în vaccinarea anti-Covid-19 şi 

cât de repede vom scăpa din această pandemie la nivel internaţional şi, bineînţeles, 

în România. Şi nu în ultimul rând, multe lucruri macro vor depinde de stabilitatea 

guvernului Cîţu, de dorinţa coaliţiei de guvernare de a mişca lucrurile în economie, 

în birocraţia fanariotă a statului şi în atragerea cât mai repede a miliardelor de euro 

din fondurile europene de rezilienţă. 

(Sursa: zf.ro) 
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 Consultatiile de la distanta si exceptia de utilizare a cardului de sanatate, 

mentinute pana la 31 martie 

Putem primi consultati fara cardul de sanatate pana la 31 martie FOTO Arhiva 

Ziare.com 

Masurile privind asistenta medicala instituite in contextul pandemiei SARS-CoV-2 

se mentin pana la 31 martie, a precizat luni Casa Nationala de Asigurari de 

Sanatate intr-un comunicat remis presei. 

 

"Se mentine exceptia de utilizare a cardului pentru validarea serviciilor medicale 

acordate la distanta, pana la data de 31 martie 2021. Toate 

celelalte servicii medicale vor fi validate cu cardul de sanatate", afirma CNAS. 

 

Potrivit sursei citate, consultatiile medicale acordate in asistenta medicala primara 

si in ambulatoriul de specialitate clinic, inclusiv serviciile conexe actului medical 

furnizate de psiholog si logoped, pot fi acordate si la distanta, utilizand orice 

mijloace de comunicare. 

 

Totodata, consultatiile la medicul specialist din ambulatoriu se acorda fara a fi 

necesar biletul de trimitere. 

 

"In urma consultatiilor acordate la distanta, medicul de familie / medicul specialist 

va emite toate documentele necesare pacientului ca urmare a actului medical, 

inclusiv prescriptiile medicale; documentele sunt transmise pacientului prin 

mijloace de comunicare electronica. Medicii din spital pot elibera, daca situatia o 

impune, la externarea asiguratului, prescriptie medicala pentru medicamente cu si 

fara contributie personala in ambulatoriu pentru maximum 90 de zile", sustine 

CNAS. 

 

CNAS afirma ca, pentru situatiile care necesita prezentarea de documente casei de 

asigurari de sanatate de catre asigurat, cat si pentru transmiterea documentelor 

necesare asiguratilor de la casele de asigurari de sanatate, se pot utiliza mijloace 

electronice de comunicare. 

 

https://ziare.com/social/servicii/
https://ziare.com/social/spital/
https://ziare.com/social/medicamente/
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Isi mentin valabilitatea pana la data de 31 martie 2021 urmatoarele documente, a 

caror valabilitate expira pana la aceasta data: 

 

* biletele de trimitere pentru specialitati clinice, inclusiv pentru specialitatea 

medicina fizica si de reabilitare; 

 

* biletele de trimitere pentru specialitati paraclinice; 

 

* recomandarile medicale pentru dispozitive medicale, tehnologii si dispozitive 

asistive - ce se depun / se transmit la casa de asigurari de sanatate; 

 

* deciziile de aprobare pentru procurarea dispozitivului medical, tehnologiilor si 

dispozitivelor asistive; 

 

* deciziile de aprobare emise de catre comisia de specialitate de la nivelul Casei 

Nationale de Asigurari de Sanatate pentru efectuarea investigatiei PET-CT. 

 

"Medicii de familie pot prescrie in continuare pentru pacientii cronici inclusiv 

medicamentele restrictionate din Lista de medicamente compensate si gratuite care 

se acorda in cadrul programelor nationale de sanatate, cu mentiunea ca pentru 

medicamentele care se elibereaza in baza unor protocoale terapeutice si a unor 

formulare specifice (medicamente notate cu (**)1, (**)1 Alfa si (**) Beta in Lista 

de medicamente compensate si gratuite) este necesara evaluarea periodica a 

medicului de specialitate pentru a confirma sau modifica schema de tratament, la 

termenele prevazute in protocoalele terapeutice sau in scrisorile medicale", se arata 

in comunicat. 

(Sursa: ziare.com) 
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 Perioada pentru încheierea unui contract de furnizare a energiei pe piața 

liberă, pentru ofertele aplicabile de la 1 ianuarie, va fi prelungită până pe 31 

martie- proiect de Ordin 

Autoritatea Națională de Reglementare în Domeniul Energiei vrea să prelungească 

până pe 31 martie 2021 perioada în care pot fi încheiate contracte de furnizare a 

energiei electrice astfel încât clienții casnici să beneficieze de prețul din oferta 

concurențială, potrivit unui proiect de ordin pus în dezbatere publică. Practic, 

asigură posibilitatea clienților casnici de a alege oferta de furnizare aplicabilă de la 

1 ianuarie 2021 inclusiv până în luna martie 2021. În acest moment, perioada 

prevăzută pentru încheierea unui astfel de contract, pentru oferte valabile la 1 

ianuarie, este doar luna ianuarie. 

Foarte important de precizat! În continuare, este de preferat să fie încheiat un 

contract pe piața liberă cât mai rapid posibil, pentru a nu plăti preț de serviciu 

universal mult mai mare. Pentru a vedea cum, citește Îmi schimb furnizorul de 

energie, ce am de făcut? 

Intră pe comparatorul de prețuri și alege o ofertă convenabilă! 

 Vezi aici proiectul de ordin ANRE 

Până încheie contractul pe piața liberă, consumatorul casnic poate beneficia pentru 

toată perioada de prețul din ofertă, în condițiile încheierii în această perioadă a 

unui contract concurențial cu furnizor de ultimă instanță. 

Atenție, cu cât este încheiat un contract pe piața liberă mai repede cu atât mai bine. 

Reamintim că prețurile furnizorilor de ultimă instanță pentru serviciul universal 

sunt mai mari decât cele de pe piața liberă. De exemplu, chiar la Enel, Electrica sau 

CEZ, în calitate de furnizori de ultimă instanță, prețul pentru serviciul universal 

este mai mare decât cele dintr-un contract încheiat chiar cu aceeași furnizori, dar pe 

piața liberă. 

 Vezi Cum ar putea consumatorii casnici să plătească facturi mult mai mari la 

energie, cu până la 26%, de la 1 ianuarie, dacă nu încheie noi contracte. 

https://economie.hotnews.ro/stiri-energie-24511081-imi-schimb-furnizorul-energie-facut.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-energie-24511081-imi-schimb-furnizorul-energie-facut.htm
https://www.anre.ro/ro/info-consumatori/comparator-de-tarife
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-01-4-24519488-0-proiect-ordin-anre.odt
https://economie.hotnews.ro/stiri-energie-24508763-consumatorii-casnici-putea-plati-facturi-mult-mai-mari-energie-pana-26-1-ianuarie-daca-nu-incheie-noi-contracte-acuzatii-dure-ale-asociatiei-energia-inteligenta-aduse-anre.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-energie-24508763-consumatorii-casnici-putea-plati-facturi-mult-mai-mari-energie-pana-26-1-ianuarie-daca-nu-incheie-noi-contracte-acuzatii-dure-ale-asociatiei-energia-inteligenta-aduse-anre.htm
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ANRE susține că prelungirea perioadei este un avantaj pentru clienții casnici, 

deoarece vor avea o perioadă mai lungă de timp pentru alegerea unei oferte de 

furnizare a energiei electrice, ceea ce va duce la alegerea celei mai potrivite oferte. 

ANRE vine cu acest proiect de ordin în condițiile în care Virgil Popescu, ministrul 

energiei, a declarat în ultima zi din an că este posibil ca Guvernul să intervină după 

15 ianuarie prin OUG, pentru a prelungi perioada în care populația poate alege un 

contract de energie electrică pe piața concurențială. Ministerul Energiei va aștepta 

până în jurul datei de 15 ianuarie să vadă exact cum funcționează piața, după care, 

dacă este cazul, chiar va interveni legislativ, în așa fel încât să ajute oamenii să 

găsească cele mai ieftine și cele mai bune soluții pentru prețul energiei electrice și 

nu să fie trecuți automat într-o piață scumpă a serviciului universal, spunea 

ministrul. 

Ce prevede Ordinul 

 În cazul clienților casnici din portofoliul unui furnizor de ultimă instanță 

care încheie, în baza uneia din ofertele concurențiale, transmisă conform 

prevederilor din anexa la prezentul ordin sau publicată, conform 

reglementărilor în vigoare, de către operatorul economic care are și 

calitatea de furnizor de ultimă instanță, un contract cu intrare în vigoare în 

perioada 1 - 31 martie 2021, consumul de energie electrică realizat în 

perioada cuprinsă între data de 1 ianuarie 2021 și data intrării în vigoare a 

noului contract se facturează la prețul din oferta de serviciu universal 

comunicată de către furnizorul de ultimă instanță 

 În cazul clienților casnici din portofoliul unui furnizor de ultimă instanță, 

care încheie cu un alt furnizor un contract concurențial cu intrare în vigoare 

în perioada 1 - 31 martie 2021, consumul de energie electrică din perioada 

cuprinsă între data de 1 ianuarie 2021 și data intrării în vigoare a 

contractului concurențial se facturează la prețul din oferta pentru serviciu 

universal comunicată de către furnizorul de ultimă instanță. 
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ANRE mai vorbește în nota de fundamentare și despre "necesitatea asigurării unei 

bune informări de către furnizorii de ultimă instanță, precum și asigurarea 

condițiilor necesare încheierii contractelor de furnizare a energiei electrice cu 

respectarea condițiilor impuse în contextul pandemiei de COVID 19 și pentru ca 

procesul să se desfășoare în beneficiul consumatorului final". 

 

Aceasta în condițiile în care ANRE nu a informat, în mod util, consumatorii 

casnici, despre liberalizarea care s-a produs la 1 ianuarie 2021. Abia în ultimele 

zile din 2020, mulți dintre consumatori din piața reglementată au aflat despre 

această liberalizare și despre faptul că vor fi trecuți în mod automat pe serviciul 

universal, la prețuri mult mai mari, dacă nu vor încheiat contracte în regim 

concurențial. Însă, aflând foarte târziu despre această liberalizare, cei mai mulți 

consumatori nu au apucat să încheie contracte pe piața liberă. 

 

Așa cum precizează și Legea energiei, ANRE este obligată să asigure "creşterea 

gradului de informare şi conştientizare a drepturilor clienţilor finali de energie 

electrică în relaţia cu operatorii economici participanţi la piaţa de energie electrică 

şi întreprinde toate măsurile necesare pentru punerea la dispoziţia acestora de 

informaţii practice". 

De la 1 ianuarie 2021, piața energiei electrice s-a liberalizat complet. Cei care erau 

în regim reglementat au posibilitatea ca în această lună să încheie un contract pe 

piața liberă, aplicabil de la 1 ianuarie. Cei mai mulți clienți sunt "captivi" unuia 

dintre marii furnizori, ENEL, CEZ, Electrica sau E.ON, deși pe piață există zeci de 

alți furnizori, pentru fiecare zonă, cu oferte chiar mai atractive. Din necunoaștere, 

comoditate sau tema de schimbare, multe persoane rămân la acești mari furnizori, 

chiar cu riscul de a plăti mai mult. 

Cele patru mari companii, ENEL, CEZ, Electrica sau E.ON, profită și de atribuțiile 

lor multiple, ele fiind și furnizori de ultimă instanță 

Persoanele care primeau energie în regim reglementat, de la unul dintre acești 

furnizori, vor fi obligați să plătească serviciul universal, la preț mult mai mare 

decât dacă încheie un contract pe piața liberă. Un contract pe piața liberă poate fi 

încheiat fie cu același furnizor, fie cu altul. Serviciul universal va fi oferit tot de 

acești mari furnizori, în calitate de furnizori de ultimă instanță. 
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Adică, dacă erai consumator în regim reglementat la Enel și nu vei semna un 

contract pe piața liberă, vei fi trecut automat pe serviciul universal, la Enel, urmând 

să plătești, în funcție de zonă, cu până la 26% mai mult față de luna decembrie. 

Mai exact, la Enel Muntenia ai plăti cu 23% mai mult, la Enel Dobrogea cu 18% 

mai mult, iar la Enel Banat cu 26% mai mult. 

Dacă ești client E.ON și nu închei un contract, vei plăti cu 13% mai mult. 

Dacă ești client CEZ și nu vei încheia un nou contract, vei plăti cu 17% mai mult. 

Dacă ești client Electrica Muntenia Nord și nu închei un nou contract, vei plăti cu 

15% mai mult, la Electrica Transilvania cu 17% mai mult, iar la Electrica 

Transilvania Nord cu 14% mai mult. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

Rezervele valutare ale BNR au depășit la final de 2020 (cu tot cu aur) 42 de 

miliarde de euro, cel mai mare nivel din istoria României. Au crescut pe 

parcursul anului trecut cu 4,4 miliarde de euro, în condițiile în care statul a 

împrumutat din extern peste 14,5 miliarde de euro. 
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Rezervele valutare ale Băncii Naționale a României se situau la nivelul de 37,3 

miliarde de euro la sfârșitul anului trecut, după ce în decembrie au crescut cu peste 

patru miliarde de euro, față de 33,3 miliarde de euro noiembrie 2020. La aceste 

sume mai trebuie adăugată și valoarea de pe 5,1 miliarde de euro a celor 103 tone 

de aur ale Băncii Naționale a României. 

Comparativ cu sfârșitul anului 2019, când se situau la nivelul de 32,9 miliarde de 

euro, rezervele valutare internaționale ale BNR au crescut cu 4,4 miliarde de euro. 

În cursul lunii decembrie au avut loc următoarele operațiuni: 

 Intrări de peste șapte miliarde de euro, inclusiv emisiunile de euroobligațiuni 

ale Ministerului Finanțelor pe piața externă (în valoare nominală de 2,5 

miliarde de euro) precum și împrumutul SURE de la Comisia Europeană (în 

valoare de trei miliarde de euro); 

 Ieșiri de peste trei miliarde de euro, inclusiv returnarea către bănci a unor 

sume, datorită reducerii rezervelor minime obligatorii de la 6% la 5 %. 

Plățile scadente în luna ianuarie 2021 în contul datoriei publice denominate în 

valută, directe sau garantate de Ministerul Finanțelor, însumează circa 144 

milioane euro. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Raport BCE: Muncitorii, marii pierzatori ai pandemiei. Companiile isi vor 

reveni mai repede decat gospodariile 

Muncitorii europeni vor suferi din cauza efectelor pandemiei de COVID-19 pentru 

mai mult timp decat companiile, arata un sondaj realizat de Bacna Central 

Europeana (BCE) si citat de Bloomberg. 

 

Unele din cele mai mari companii din Europa afirma ca adoptarea accelerata a 

tehnologiilor digitale si imbunatatirea proceselor vor mari productivitatea, 55% din 

firmele care au participat la studiul BCE spunand ca se asteapta ca pe termen lung 

sa angajeze mai putini muncitori. 

 

https://bnr.ro/page.aspx?prid=17297
https://ziare.com/bce/
https://www.bloomberg.com/news/articles/2021-01-04/europe-s-workers-seen-losing-in-post-pandemic-world-study-finds
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Actuala criza economica provocata de pandemia de COVID-19, considerata cea 

mai grava criza inregistrata de Europa dupa al Doilea Razboi Mondial, a dus la o 

crestere consistenta a disponibilizarilor si a numarului de persoane trimise in somaj 

tehnic. Acest lucru s-a intamplat dupa ce companiile au fost nevoite sa isi reduca 

activitatea pe fondul restrictiilor impuse pentru a combate raspandirea 

coronavirusului. 

 

Sondajul realizat de BCE, la care au participat 72 de companii de top, sugereaza ca 

firmele ar putea sa isi revina mai repede din cutremurul cauzat de pandemie decat 

gospodariile. 

 

Rezultatele "par sa reflecte modul in care afacerile au invatat sa isi mentina 

productia in pofida restrictiilor asupra fluxului fortei de munca datorate distantarii 

sociale si au identificat castiguri privind eficienta legate de acestea", noteaza in 

raport cercetatorii BCE Eduardo Maqui si Richard Morris. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ministrul Dezvoltării: Noi facilități pentru proprietari și o nouă abordare a 

programului de reabilitare a clădirilor cu risc seismic 

Ministrul Dezvoltării a vorbit la Digi24 despre un nou program de reabilitare a 

clădirilor cu risc seismic ridicat. Cseke Attila a spus că totul trebuie regândit, sub 

forma unui proiect multianual, pentru că cel anual nu a fost eficient. De asemenea, 

ministrul a declarat că este nevoie de acordarea a noi facilități pentru proprietari, 

astfel încât toți să-și permită achitarea unei astfel de lucrări. 

Cseke Attila, ministrul Dezvoltării: Un proiect foarte important pentru România și 

pentru București, dar și alte orașe, unde, din păcate, în ultima perioadă, ca să mă 

exprim reținut, n-am avut niciun succes la Ministerul Dezvoltării. Mă refer la 

programul de consolidare a clădirilor cu risc seismic, și vorbesc de riscul I. Cifrele 

arată că în ultimii 2 ani, în fiecare an au fost alocați 20 de milioane de lei. Nu e o 

sumă foarte mare pentru un asemenea domeniu, dar nu s-a cheltuit niciun leu. Și în 

2018, și în 2017 s-a cheltuit foarte puțin. Eu vorbesc de programul Ministerului 

Dezvoltării, mai e și programul Primăriei Capitalei. 
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În 26 de ani, prin Ministerul Transporturilor, apoi prin Ministerul Dezvoltării, s-au 

consolidat 26 de imobile, în condițiile în care Bucucureștiul e pe locul I ca risc 

seismic între capitalele europene. 

Sunt 380 de clădiri încadrate în clasa I de risc seismic. 

După ce am făcut deja o primă analiză, se întrevăd câteva măsuri la care vom 

recurge foarte urgent. Sunt câteva chestiuni care n-au funcționat de-a lungul 

timpului, și trebuie urnite, pentru că altfel vom sta la zero absorbție pe acest 

program. Nu ne putem permite asta. 

Cseke Attila: Cred că trebuie să deschidem facilitățile și mai mult, e în interesul 

tuturor să ne implicăm și să facem 

Procedura trebuie simplificată. Trebuie un program multianual. Programul anual pe 

acest domeniu a însemnat că în același an trebuie să faci expertiză, proiectare, 

execuție, ceea ce este imposibil, pentru că lucrarea necesită o anumită amploare. 

Această chestiune legată de proprietate va trebui clarificată, pentru că față de 

proprietatea privată, și nu vreau să fiu înțeles greșit, există și un interes public. 

Interesul public este acela că aceste clădiri, dacă se întâmplă ceva, să nu se dărâme. 

Nu e doar interesul celor care locuiesc, ci al tuturor. Trebuie să găsim, nu prin 

interdicții, ci prin facilități în plus, să aducem acordul proprietarilor, pentru că fără 

ei nu se poate. Trebuie să găsim facilități pentru ei, să-i cointeresăm ca să facem 

investiția. 

Proprietarii nu pot fi obligați să accepte consolidarea. Aici, ce ar fi ca soluție, e de 

a crea facilități financiare. Astăzi avem trei categorii de proprietari pe această 

ordonanță: proprietarii care au un venit sub salariu mediu pe economie, pe membru 

de familie, și care sunt scutiți complet de cota parte de consolidare, cei care sunt 

peste venitul mediu și trebuie să achite aceste sume, chiar și printr-un credit pe 25 

de ani, fără dobândă, dar sumele nu sunt neglijabile, și persoanele juridice, de 

obicei magazinele sau societățile comerciale care sunt subsolul acestor clădiri, 

unde există un alt tip de obligație de a returna cota parte. 

Eu cred că trebuie să deschidem facilitățile și mai mult, e în interesul tuturor să ne 

implicăm și să facem. 

(Sursa: Digi 24) 
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 Noua candidati pentru posturi de ambasadori, audiati miercuri in comisiile 

de specialitate de la Parlament 

Noua persoane propuse pentru posturi ambasadori ai Romaniei in strainatate vor fi 

audiate miercuri, incepand cu ora 11,30, in comisiile parlamentare reunite 

pentru politica externa si pentru comunitatile de romani din afara tarii. 

 

Audierea, care ar fi trebuit sa aiba loc pe 18 noiembrie 2020, in legislatura 

anterioara, a fost amanata deoarece programul comisiilor nu a putut fi aprobat de 

Biroul permanent al Senatului, din lipsa de cvorum. 

 

Miercuri vor fi audiati Nineta Barbulescu - propusa pentru functia de ambasador in 

Malaezia, Dan Balanescu - Indonezia si Timorul de Est, Brandusa Predescu pentru 

Bulgaria si Daniela Laura Popescu - Marea Britanie. 

 

Audierile din Parlament ii vizeaza si pe Cristian Istrate - propus ambasador in 

Federatia Rusa, Daniela Sezonov-Tane - India, Maldive, Bangladesh si Nepal si pe 

Dan Mihalache pentru Cipru. 

 

De asemenea, vor fi audiati Razvan Rotundu - propus ambasador in Georgia si 

Bogdan Manoiu - in Canada. 

 

Pe 7, 19 si 28 octombrie 2020, comisiile reunite ale Parlamentului au audiat alti 22 

de candidati pentru posturi de ambasadori, toti primind aviz favorabil. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Adriana Radu a fost numită în Consiliul Economic și Social, după ce 

respingerea ei a provocat protestele societății civile 

Adriana Radu, fondatoarea asociației „Sexul versus Barza”, a fost numită în CES 

ca reprezentantă a societății civile, după ce decizia înlocuirii ei, în mandatul 

premierului interimar Nicolae Ciucă, a dat naștere la proteste din partea mai multor 

ONG-uri Foto: Digi24 

https://ziare.com/politica/politica-externa/
https://ziare.com/politica/ambasador/
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Adriana Radu, preşedinta Asociaţiei „Sexul versus Barza”, a fost numită, ca 

reprezentant al societăţii civile, în calitate de membru al Consiliului Economic şi 

Social, potrivit unei decizii publicate în Monitorul Oficial, informează Agerpres. 

Luna trecută, fostul premierul interimar Nicolae Ciucă a stârnit controverse pentru 

numirile reprezentanților societății civile în Consiliul Economic și Social. Membrii 

desemnaţi să reprezinte societatea civilă în Consiliul Economic şi Social (CES) şi 

cele 13 organizaţii susţinătoare au condamnat decizia premierului interimar, 

Nicolae Ciucă, de eliminare din lista de persoane desemnate a Adrianei Radu, 

preşedinta Asociaţiei „Sexul versus Barza”, şi îi solicitau acestuia revenirea asupra 

respectivei hotărâri. 

Coaliţia pentru Egalitate de Gen susţinea că Adriana Radu este singura candidată 

câştigătoare care nu a fost desemnată în plenul CES, ceea ce indică respingerea de 

către Guvern a prezenţei unei voci de sprijinire a drepturilor femeilor şi egalităţii 

de gen, în contextul în care România înregistrează printre cele mai mari rate de 

graviditate în rândul minorelor, de violenţă domestică împotriva femeilor, o 

atitudine laxă a sistemului de justiţie faţă de abuzurile fizice, psihice şi sexuale 

împotriva acestora şi multiple alte atacuri împotriva drepturilor femeilor şi a 

minorităţilor sexuale. 

Vicepremierul Dan Barna a anunţat luni că i-a cerut premierului Florin Cîţu să 

revină asupra deciziei de respingere a numirii acesteia în CES. 

„Am avut astăzi o întâlnire cu premierul Florin Cîţu pe diverse subiecte curente, 

printre care i-am propus şi să revenim asupra deciziei de a respinge numirea 

Adrianei Radu în Consiliul Economic şi Social. Am argumentat că doamna 

Adriana Radu este de fapt reprezentanta reală a societăţii civile în CES, conform 

opţiunii exprimate de majoritatea asociaţiilor care i-au acordat încrederea. Am 

decis să reparăm o decizie care a provocat justificate proteste. În acest moment 

decizia este în Monitorul Oficial. Reprezentanta Asociaţiei 'Sexul şi Barza' îşi 

poate ocupa locul care i se cuvine. Prin dialog şi argumente raţionale se pot face 

mult mai multe lucruri bune. Alianţa USR PLUS îşi are rădăcinile în societatea 

civilă şi nu va uita niciodată acest lucru”, a scris Dan Barna pe Facebook. 

https://www.agerpres.ro/politica/2021/01/04/adriana-radu-asociatia-sexul-versus-barza-numita-membru-in-plenul-ces--637511
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/premierul-interimar-nicolae-ciuca-starneste-nemultumire-pentru-numirile-reprezentantilor-societatii-civile-in-ces-1421030
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Potrivit aceleiaşi decizii publicate luni în Monitorul Oficial, a fost revocat din 

plenul CES Horia Nicolescu Mihai, din partea Asociaţiei pentru Securitate la 

Incendii. 

Cu ce se ocupă CES 

Consiliul Economic şi Social este un organism cu rol consultativ în ceea ce 

privește stabilirea strategiilor şi politicilor economice şi sociale la nivel naţional şi 

este cheia pentru realizarea, promovarea şi dezvoltarea dialogului și a solidarităţii 

sociale. Membrii Consiliului au printre atribuții analizarea și avizarea proiectelor 

de hotărâri și de ordonanțe ale Guvernului și proiectele de lege care urmează să 

ajungă în Parlament, precum și a proiectelor de programe și strategii înainte de 

adoptare. 

Tot membrii CES sunt responsabili și de semnalarea către Guvern și Parlament a 

unor fenomene sociale și economice care trebuie să ajungă pe agenda pentru a fi 

întâmpinate de propuneri de acte normative. 

Nu în ultimul rând, acest Consiliu are un rol activ în analizarea stărilor conflictuale 

la nivel național sau în sector și propun modalități pentru a le soluționa, conduce 

analize și studii privind realitatea economică și socială din România și contribuie la 

implementarea de strategii, programe și standarde în ceea ce privește dialogul 

social. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Sindicalistii de la Google. Peste 200 de angajati ai gigantului IT s-au unit si 

au format un sindicat pentru a-si apara drepturile 

Peste 200 de angajati ai Google din Statele Unite au format un sindicat, au anuntat 

liderii alesi ai acestuia, intr-o opinie publicata in New York Times, transmite 

Reuters. 

 

Sindicatul, numit "Alphabet Workers Union", are rolul sa se asigure ca angajatii 

primesc salarii corecte si ca nu trebuie sa se teama de abuzuri, razbunari sau 

discriminari. 

 

https://ziare.com/google/
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Google a fost in atentia autoritatii de reglementare a muncii din Statele Unite, care 

a acuzat compania ca a interogat mai multi angajati, pe care ulterior i-a concediat 

pentru ca au protestat fata de politicile acesteia si pentru ca au incercat sa 

organizeze un sindicat. 

 

Google a afirmat ca are incredere ca a actionat legal. 

 

2021 vine cu discounturi de pana la 50% la principalele categorii de produse si 

servicii de care afacerea ta are nevoie. Obtine oferta AICI! 

 

"Continuam eforturile care au avut loc pe parcursul anilor de creare a unei structuri 

oficiale pentru angajati la Google", au scris liderii sindicali, adaugand ca pana 

acum 226 de angajati s-au inscris in Communications Workers of America. 

"Angajatii nostri au drepturi de munca protejate, pe care le sustinem. Dar, asa cum 

am procedat intotdeauna, vom continua sa discutam direct cu angajatii nostri", a 

declarat luni Kara Silverstein, director de personal la Google. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Comisia Europeană îşi apără stategia de achiziţie a vaccinurilor în faţa 

criticilor şi întârzierilor 

Comisia Europeană a respins luni criticile conform cărora modul în care a abordat 

contractele de achiziţie de vaccinuri împotriva Covid-19 este cauza campaniei 

lente şi întârziate de vaccinare în statele UE, executivul comunitar punând această 

situaţie pe seama dificultăţilor de producţie şi distribuţie a vaccinurilor, scriu 

agenţiile DPA şi EFE, citate de Agerpres. 

 

„Numărul vaccinurilor pe care le avem (comandate) este suficient”, a spus la 

Bruxelles în faţa presei Eric Mamer, purtător de cuvânt al Comisiei Europene. 

„Suntem la începutul campaniei de implementare (...). Este evident că o provocare 

ca aceasta va avea mereu obstacole în cale”, a adăugat el, menţionând problemele 

de producţie şi distribuţie, a căror soluţionare estimează că va fi grăbită în 

săptămânile următoare. 

https://upromania.ro/economiseste-cu-Up-Dejun/?utm_source=ziarecom&utm_medium=textMK1&utm_campaign=UpDejun2021
https://upromania.ro/economiseste-cu-Up-Dejun/?utm_source=ziarecom&utm_medium=textMK1&utm_campaign=UpDejun2021
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În acest timp, Statele Unite şi Marea Britanie au reuşit fiecare să treacă pragul de 

un milion de persoane vaccinate, luând un avans important în faţa Uniunii 

Europene. 

 

Deocamdată singurul vaccin autorizat în UE de către Agenţia Europeană a 

Medicamentului este Pfizer-BioNTech, fiind aşteptată şi autorizarea vaccinului 

Moderna. 

 

Comisia Europeană a comandat în numele statelor membre 300 de milioane de 

doze de vaccin Pfizer-BioNTech şi 80 de milioane de doze de vaccin produs de 

Moderna, cu o opţiune de încă 80 de milioane pentru cel din urmă. Ambele 

vaccinuri sunt administrate în două doze de persoană, iar UE are o populaţie de 

circa 450 de milioane. 

 

Responsabili din sectorul sanitar şi oficiali, printre care premierul bavarez 

Markus Soder, au acuzat faptul că executivul comunitar a comandat prea puţine 

doze de vaccin de la producătorii care au avut succes în dezvoltarea acestuia 

(Pfizer-BioNTech şi Moderna), mizând în schimb pe acei producători care 

înregistrează întârzieri în procesul de dezvoltare a vaccinurilor, cum este de 

exemplu cazul Sanofi. 

 

În replică, purtătorul de cuvânt al Comisiei Europene a amintit că această instituţie 

a urmărit să obţină un portofoliu diversificat de vaccinuri şi a comandat în total, cu 

opţiuni incluse, peste două miliarde de doze de la cele şase companii farmaceutice 

cu care a încheiat contracte. 

 

Însă deocamdată singurul vaccin pentru care a fost anunţat un termen de livrare în 

UE este cel al Pfizer-BioNTech, livrarea comenzii actuale fiind programată să se 

desfăşoare până în septembrie. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24518759-markus-soder-liderul-landului-bavaria-procedura-cumparare-vaccinuri-facuta-mantuiala.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24518759-markus-soder-liderul-landului-bavaria-procedura-cumparare-vaccinuri-facuta-mantuiala.htm
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 Schimbări la convorbirile în roaming în UE de la 1 ianuarie 2021: Mai multe 

date pot fi consumate la tarife ca în țară, iar suprataxele au scăzut 

Volumul de date (MB/GB) care pot fi consumate în roaming în UE/SEE fără 

aplicarea unor taxe suplimentare a crescut în medie cu aproape 17% pentru 

majoritatea planurilor tarifare, de la 1 ianuarie 2021, ca urmare a scăderii tarifului 

reglementat la nivel de gros, potrivit Regulamentului UE "Roam like at home", a 

anunțat luni Autoritatea națională de reglementare în comunicații (ANCOM). De 

asemenea, în cazul depășirii limitelor utilizării rezonabile a unor servicii în 

roaming în UE/SEE, au scăzut și suprataxele care pot fi aplicate consumului 

ulterior. 

 

Mai exact, suprataxele ce pot fi aplicate după depășirea limitelor de utilizare 

rezonabilă de minute și date au scăzut astfel: 

 suprataxa pentru date a scăzut cu aproximativ 14%, de la 3,5 la 3 

Euro/GB, fără TVA; 

 suprataxa pentru apelurile primite a scăzut cu aproape 4%, de la 0,79 la 

0,76 eurocenţi/minut, fără TVA. 

 

Totodată, nivelul maxim al suprataxei pe care furnizorul RCS&RDS este 

autorizat să o perceapă propriilor clienți pentru apelurile primite în roaming în 

SEE în anul 2021, în condițiile prevăzute în Decizia președintelui ANCOM nr. 

585/2020, a scăzut de la 0,79 la 0,76 eurocenţi/minut, fără TVA. 

 Când se aplică suprataxe datelor în roaming 

 

Din data de 15 iunie 2017, datele (internetul mobil - MB/GB) consumate în 

roaming în UE/SEE (UE + Norvegia, Islanda și Liechtenstein) se tarifează, în 

principiu, la fel ca în România. Totuși, în cazul celor mai multe dintre planurile 

tarifare, furnizorii pot stabili un volum de date care pot fi consumate în roaming în 

UE/SEE fără costuri suplimentare într-o perioadă de facturare (volum de consum 

rezonabil). Începând cu 1 ianuarie 2021 volumul de consum rezonabil a crescut cu 

aproape 17% faţă de cel aplicat în anul 2020. 
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După depășirea volumului de consum rezonabil, furnizorii pot să aplice o 

suprataxă, chiar și în cazul în care traficul inclus în planul tarifar nu a fost complet 

epuizat. Cu începere de la 1 ianuarie 2021 suprataxa nu va putea depăși 3 Euro/GB 

(0,3 eurocenţi/MB), fără TVA. 

 Tarifele practicate în Marea Britanie după Brexit 

 

Începând cu data de 1 ianuarie 2021 reglementările europene privind „Roam like at 

home” (RLAH) nu mai sunt obligatorii pe teritoriul Regatului Unit al Marii 

Britanii și Irlandei de Nord (inclusiv Gibraltar), ca urmare a încheierii perioadei de 

tranziție după retragerea acestei țări din Uniunea Europeană. 

 „În acest context, operatorii telecom din România nu mai au obligația legală 

să ofere utilizatorilor roaming la tarife naționale în Marea Britanie, acest 

beneficiu fiind garantat doar în interiorul SEE. Nu există o interdicție pentru 

furnizorii din România să păstreze în continuare Marea Britanie în sfera de 

aplicare RLAH, o astfel de decizie ținând de strategia comercială a fiecăruia. 

Pentru a evita înregistrarea unor costuri suplimentare, recomandăm 

utilizatorilor români care vor călători în Marea Britanie să verifice în 

prealabil la furnizorul lor tarifele de roaming aplicabile.” , a declarat 

Eduard Lovin, vicepreședinte ANCOM. 

În luna decembrie a anului trecut, DIGI/RCS&RDS a anunțat că abonații săi 

care se află sau călătoresc în Marea Britanie și Gibraltar vor avea în 2021 

aceleași prețuri pentru apelurile internaționale și roaming ca pentru celelalte 

destinații din UE și Spațiul Economic European (SEE), atât timp cât 

autoritățile europene sau naționale nu vor face alte recomandări operatorilor 

de comunicații mobile. În plus, compania controlată de miliardarul orădean 

Zoltan Teszari a anunțat că va reduce tarifele la apelurile recepționate în UE 

și la datele mobile în roaming, de la 1 ianuarie 2021. 

 

Potrivit informațiilor, DIGI, de la 1 ianuarie 2021, tariful pentru date în 

spațiul UE și Spațiul Economic European (SEE) se va reduce cu aproximativ 

21 %, de la 1,4 Euro/GB la 1,1 Euro/GB, iar tariful pentru apelurile de voce 

primite în spațiul european se va diminua de la 0,0079 Euro/minut la 0,0076 

Euro/minut. Tarifele nu includ TVA. 
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Tarifele pentru apelurile efectuate în deplasările în țările din SEE și UE vor 

rămâne nemodificate. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 


